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Protokół 
z XXXI  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 21 czerwca 2013r. w godz. od 9.00 do 11.30  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 

12 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 

 
Nikt nie zgłosił uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 12 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 

następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 
7. Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 
8. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 
9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania   

budŜetu Gminy za 2012 rok. 
- odczytanie uchwały i głosowanie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2012 rok: 
- przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy, 
- opinia Komisji Rewizyjnej, 
- stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- dyskusja, 
- odczytanie uchwały i głosowanie. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) wyraŜenia zgody na przeznaczenie do dzierŜawy gruntów stanowiących własność  
gminy Liniewo, 
b) wyraŜenia zgody na ustanowienie słuŜebności przesyłu, 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Liniewo na lata 2013 – 2015, 
d) zmian w budŜecie gminy. 

12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
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13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji 
 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 

(o godzinie 906 na sesję przybył radny Benedykt Knitter) 

 

Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 

(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 

 

(o godzinie 925 na sesję przybył radny Marcin Łankowski) 

 
Ad. 5 Interpelacje i wnioski radnych 
 

Stanisław Burek –jak przedstawia się sytuacja z żwirownią w Lubieszynie, chciałbym 
zwrócić uwagę na dziury na drodze wojewódzkiej od Nowej Karczmy drobne dziury 
pozostały  utrudniają jazdę duże samochody jak przejeżdżają to jest straszny hałas. Na 
komisji poruszyłem temat, aby przeznaczyć ryczałt dla osoby, która zajmuję się świetlicą, 
GOKSiR ma wszystko podane na tacy wszyscy ludzie przecież płacą podatki jest to dobra 
osoba świetlica dobrze funkcjonuje. Braliśmy udział w zawodach strażackich zajęliśmy 
czwarte miejsce mieliśmy pewne perturbacje z  pompą w efekcie chłopcy naprawili pompę 
sami. Chciałby też prosić o bliższe informacje dotyczące serii szkoleń Natura 2000 między 
innymi, kto jest organizatorem. 
 
Jerzy Bałachowski – PGNiG organizuje trzy autobusy, ale czy przekażą jakieś fundusze na 
remont chodnika lub drogi, kolejną strawą są kratki kanalizacyjne przyjdzie burza i 
porządna ulewa to się pozapychają trzeba je zalać, przez Wysina we wakacjach nie będzie 
jechał żadne autobus może można byłoby pozostawić przynajmniej jeden. Idze susza i 
sytuacja będzie dramatyczna zboża już wysychają.  
 
Ryszard Kruszyński – ostatnio były informacje dotyczące sprzedaży działek PKP, prośba, 
aby przyjrzeć się temu, aby nie została sprzedana nasza najlepsza droga, która tam 
powstała. 
 
Zbigniew Rekowski – na drodze wojewódzkiej od Skarszew w kierunku Liniewa jest 
bardzo dużo krzaków, które zasłaniają bardzo widoczność.   
 
Benedykt Knitter – chciałbym zwrócić uwagę na ciśnienie wody na Bukowym Polu trzeba 
coś z tym zrobić pomyśleć nad jakimś rozwiązaniem, bo tak nie może być. 
 
Marcin Łankowski – chciałbym zwrócić ponownie uwagę na podjęcie działań  
z ograniczeniem prędkości albo po prostu zamknięciem na ulicy Dworcowej niektóre 
osoby, które tam jeżdżą nie stosują się do jakichkolwiek przepisów i zasad chodzą tamtędy 
ludzie, więc nie trudno o tragedię. Jeszcze apel, aby w przyszłym roku zmienić terminy 
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spotkań wiejskich na okresy zimowe wtedy myślę, że będzie lepsza frekwencja a nie tak jak 
było to w tym roku bardzo mała. Kolejna sprawa to, kto projektował lampy, które stoją 
przy urzędzie i prośba, aby zainteresować się tym terenem i uporządkować go, bo podczas 
procesji Bożego Ciała było widać tam nieporządek. 
 
Ryszard Kruszyński – czy kolega sugeruje, aby zamknąć tą drogę? 
 
Marcin Łankowski – chciałbym, aby było tam bezpiecznie.  
 
Stanisław Burek – chciałbym, aby skierowano pismo do rejonu dróg, aby usunąć 

zakrzaczenie na drodze z Wysina do Lubieszyna miało być tam ograniczenie, ale nie ma. 

 
Ad. 6 
Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 

 (informacja w załączeniu do protokołu) 
 

Grzegorz Michnowski – pytanie do dyrektora Karola Duchera czy drzwi do stołówki 

zostały wstawione. 

 

Karol Ducher – od września zwalnia na się jedna klasa, więc stołówkę po prostu 

przeniesiemy. 

  
Ad. 7  
Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 
 (informacja  w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 8  
Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 
(informacja w załączeniu do protokół) 
 
Grzegorz Michnowski – co się dzieje w Lubieszynku? Dlaczego w Lubieszynie jest takie 
duże zużycie? 
 
Krystian Breski – obecnie wspomagamy hydrofornią w Lubieszynie Liniewo a także 
Sobącz woda jest z Lubieszyna jest surowa nie musi być uzdatniana, ponieważ jest dobra, 
jeśli chodzi o ścieki wykaz jest taki, jaki jest część nieruchomości ma przydomowe 
oczyszczalnie ścieków. 
 
Ryszard Kruszyński –Komisja Rewizyjna była ostatnio na objeździe w hydroforni było 
montowane urządzenie a na Liniewskich Górach nie ma wody.   
 
Krystian Breski – do tej pory jeden układ obsługiwał dwie pompy, ale przy tak dużym 
zrzucie wody jeden falownik nie był w stanie działać na dwóch pompach. Na Liniewskich 
Górach spalił się elektrozawór, jeżeli jest duży rozbiór wody to automatyka działa tak jak 
przy pożarze wszystkie pompy działają z maksymalną wydajnością bez ręcznego 
sterownika nie będzie dobrze części mają do nas dotrzeć lada moment serwis będzie nas 
kosztował 8 tyś. netto. Liniewo jest zrobione, Lubieszyn jest uruchomiony, więc na chwilę 
obecną działają cztery pompy, aby dostarczyć wodę do Sobącza. 
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Ad. 9  
Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2012 rok 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego jednostki samorządu terytorialnego za 2012 rok. 
 

Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
  
Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za 2012 rok 
 
Przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy 

 

Wójt Gminy Mirosław Warczak przedstawił materiały dotyczące wykonania 
budżetu za rok 2012.  
 

Opinia Komisji Rewizyjnej 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Borkowski przedstawił pozytywną 
opinię komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
(opinia w załączeniu do protokołu)  
 

Stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy 

 

Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – po 
przeanalizowaniu  sprawozdania z wykonania budżetu, zostało dużo zrobione jak na nasz 
skromny budżet, komisja głosuje za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Sportu, Zdrowia i 
opieki Społecznej – komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, natomiast każdy z 
członków sam decyduje. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej i Budżetu – komisja 
komunalna po analizie udziela Wójtowi absolutorium 
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Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał opinię RIO 
dotyczącą wykonania budżetu za rok 2012. 
 

Dyskusja 

 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Po zamknięciu dyskusji radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 

Odczytanie uchwały i głosowanie 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za” przy 1 „wstrzymujący”  przyjęli absolutorium dla Wójta 

gminy Liniewo. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

Wójt Gminy złożył podziękowania dla wszystkich radnych za przyjęciem 

absolutorium. 
 
 
Ad. 11  

Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) wyraŜenia zgody na przeznaczenie do dzierŜawy gruntów stanowiących własność  
gminy Liniewo,  

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

b) wyraŜenia zgody na ustanowienie słuŜebności przesyłu, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Liniewo na lata 2013 – 2015. 

             

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

d) zmian w budżecie Gminy Liniewo na rok 2013, 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 

e) zmiany uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2013-2020. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 14 głosami „za”  przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu 
 

Ad.9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wójt – wynagrodzenie dla osoby opiekującej się świetlicą OSP proponuje wspólne 
spotkanie w tej sprawie w poniedziałek, 
- temat dotyczący jakiegokolwiek wkładu PGNiG był poruszany kilkakrotnie, dopiero 
wtedy, kiedy będą wyniki badań złoża będziemy przystępować do rozmów na chwilę obecną 
jest wsparcie dla szkół. Musimy poczekać do sierpnia  nie chcę wychodzić przed szereg, 
- zdajemy sobie sytuację, że sytuacja pogodowa w chwili obecnej nie sprzyja rolnikom, na 
chwilę obecna nie jest to sytuacja, aby występować do Wojewody Pomorskiego, że nasza 
gmina została dotknięta klęską suszy, 
- na ulicy Dworcowej poczynimy starania, aby było tam bezpieczniej postawimy znak oraz 
uczulimy policję, 
- na zebraniach wiejskich w każdej wsi były wysokie frekwencje tylko Liniewo miała 
bardzo niską frekwencją jak na taką liczbę mieszkańców, proszę radnych i sołtysów, aby 
zachęcali mieszkańców do brania udziału w  zebraniach wiejskich, 
 - dwie nowe lampy, które zostały postawione są lampami standartowymi, na chwilę 
obecną staramy się, aby postawić też takie lampy przy każdej szkole być może też przy 
przedszkolu, jeśli uda nam się pozyskać środki,  
 
Krystian Breski  - pisma odnośnie wycięcia krzaków przy drogach wyślemy odpowiednio 
do każdego zarządcy, 
- z dziurami na drogach może być problem, ponieważ Zarząd Dróg Wojewódzkich jest na 
skraju wyczerpania środków, ale przekażemy pismo, 
- są prowadzone rozmowy dotyczące wymiany cieków odprowadzających wodę 
deszczową, 
- odnośnie wody czekam na informację od projektanta, prawdopodobnie będziemy musieli 
wykonać zbiornik retencyjny.  
 
Benedykt Knitter – a czy można wprowadzić zakaz podlewania? 
 
Krystian Breski – część ma mój numer telefonu i dzwonią do minie oraz do  Grzegorza 
możemy tylko prosić, ale nie możemy zmuszać. 
  
Piotr Piwowarczyk – w sprawie żwirowni toczy się postępowanie administracyjne, była 
przeprowadzona rozprawa administracyjna z Panem, który chce utworzyć tam żwirownię 
oraz mieszkańcami, którzy złożyli swoje wnioski w tej sprawie, 
- szkolenie Natura 2000 jest prowadzone przez fundację my zostaliśmy poproszeni o 
rozwieszenie informacji, 
- PKP złożyło wniosek o podział gruntów w Głodowie oraz  Liniewie, dotyczy to tylko 
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budynków oraz garaży pozostały teren nie jest na razie ruszany.      
 
Ad.10 
Wolne głosy i wnioski 
 
Wiesław Szarmach – jak wiadomo wszystkim zmarł Antoni Posański nasz wieloletni 
radny, więc bardzo proszę o powstanie i minutę ciszy. 
Brunon Kupper – sołtys wsi Chrósty Wysińskie – chciałbym podziękować Wójtowi za 
nową tablicę pamiątkową przy szkole. 
 
Gabriela Borowicka – zapraszam wszystkich na dni pola 27 czerwca 2013r na godz. 10 
do Lubania początek przy scenie następnie prezentacja na polu za pasieką nowa kolekcja 
ziemniaków, zbóż oraz łubinu.  
 
Benedykt Knitter – bardzo proszę jeszcze, aby uwzględnić w piśmie do Zarządu Dróg 
Powiatowych obcięcie gałęzi na drodze Liniewo – Sobącz – Kościerzyna. 
 
Józef Moritz – sołtys wsi Garczyn – proszę, aby zainteresowano się drogą z Garczyna do 
Orla są tam bardzo duże dziury. 
 
Wójt – chciałbym jeszcze odnieść się do podziękowań pana sołtysa inicjatywa wsparta też 
przez pana sołtysa w odnowienie tablicy pamiątkowej, będzie też tam plac zabaw 
natomiast na Orliku odwiedzą nas Piotr Świerczewski oraz Zenon Plech.  
 
Stanisław Burek – mam jeszcze pytanie odnośnie nowego pracownika, którego pan Wójt 
przedstawił nam na komisjach, co będzie ten Pan robił i ile będzie to kosztowało? 
 
Wójt – rozwijamy się coraz mocniej, ponieważ jest tego coraz więcej pan ma się zająć 
promocją gminy jego stanowisko jest dofinansowywane z Powiatowego Urzędu Pracy. 
 
Ewa Zielińska – chciałabym przypomnieć o ograniczeniach, jakie będą obowiązywały 
odnośnie programu Natura 2000, otrzymaliśmy pismo o planie, który jest dostępny w 
internecie jest tam zawarte, po jakim czasie będziemy mogli kosić nasze łąki, dopiero po 15 
września bardzo proszę, aby ktoś wspomógł nas i się tym zainteresował, bo za chwilę nie 
będzie można nic zrobić 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.30 
 
 
 

 
  
  Protokołowała                                                                            Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  

  Jolanta Flis                                                                           Wiesław Szarmach 
                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy  


